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ADVENT IV. VASÁRNAPJA                       C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Mik 5,1-4a  – Zsid 10,5-10 – Lk 1,39-45 

Mária látogatása Erzsébetnél 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

Advent végéhez érkeztünk! 

Ünnepre készülünk,  
újjászületésünk ünnepére! 

 

 Kedves Testvérek! Jézus megszületett erre a világra, értünk Emberré lett, mindezzel 
lehetőséget teremtett, hogy újjászülessünk! Nincs más ígéret a világ számára! Az újjászületett 
emberek Jézus nyomán indulnak el a világ útjain, ők hozzák, viszik a jó hírt az emberekhez.  
 

Szentbeszéd 

Csodálatos ajándék az élet! 

 

Kedves Testvérek! Hamvas Béla mondja: Az élet Isten ajándéka, de az ember műve is! Ma 
Szűzanya felé fordulunk, aki segít fölismerni azt a lehetőséget, hogy az életünket gazdaggá 
tehetjük. Az ember művéről van szó. Nagyon fontos, hogy az ember figyeljen föl azokra a 
szólamokra, amelyek betöltik a világot. Amikor ezeket helyesen értjük, jól értelmezzük, akkor 
van remény arra, hogy jól építjük föl az életünket. 
 

Világunk egyik ilyen szólama: 
Távol az Isten! 

 

Egyesek elmentek egészen odáig, hogy olyan távol van az Isten, hogy nincs is. Van, nincs? 
Nem ez a kérdés. Hívő ember számára a hit felől közelíthető meg ez a titok. A hit útja éppen 
azon a ponton kezdődik, ahol a gondolkodó ember útja a végéhez ér. Az ember a gondolati 
világon eszmei erőlködésével csak a kételyeit tudja kifejezni. Boldog az az ember, aki ebben a 
helyzetben tovább tud lépni a hit segítségével. 
 

Távol az Isten. Mi meg azt ünnepeljük ma, hogy közel van az Úr! Sőt, karácsony ünnepe még 
tovább vezet bennünket: Megszületik az Isten, a mi világunkban lép és ez a neve:  
 

Emánuel! Velünk az Isten! 

 

Amikor ezt a csodálatos ajándékot, emberi életünket szemléljük és vállaljuk azt a feladatot, 
hogy emberi életté formáljuk és alakítjuk az életünket, akkor nagyon fontos, hogy bele 
tudjunk kapaszkodni ebbe az ajánlatba: Velünk az Isten! 
 

Erzsébet azt mondja Máriának: 
Boldog vagy, mert hittél! 

 

Valójában a boldogságunkról van szó! 

Úgy tűnik, hogy a boldogság és a hit összetartozik! 

Nem boldogulásról van szó! 
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Mi emberek sokszor a két fogalmat összemossuk, azok a nemzettársaink is, akik életük 
irányát nyugat felé fordítják. Miért teszik? Boldogabbak lesznek? Boldogulni akarnak! Nagy 
tévedés, amikor az ember úgy gondolja, hogy a boldogulás megoldja élete kérdéseit. 
 

Életünket föl kell építeni 
Az ember vagy boldog, vagy rosszul építkezett. Ebben az esetben is nagyon sok minden 
történhet az életünkben. A Szűzanya példáját követve ezzel kapcsolatosan kapunk oktatást, 
segítséget. A biológusok azt mondják, hogy az ember, aki a világra születik, üresen kapja az 
életet. Az ember feladata az, amit Hamvas Béla mond, hogy föl kell építeni az életünket. Ez 
azt jelenti, hogy meg kell tölteni az életünket igazi emberi tartalommal. Ez nem hullik az 

ölünkbe. Döntés függvénye!  
 

Amikor az ember ezen munkálkodik, akkor valamiképpen a teljességre törekszik, arra a 
teljességre, amelyet másképpen a teológia, kicsit a filozófia is a mindenség világába utal. 
Amikor az ember – így mondjam – az életét elkészíti, a művet elkészíti, akkor valamiképpen a 
teljesség élménye meghatározó. Két latin szót használ ennek megértésére: egyik a felicitas, 
másik a beatitudo. Mind a kettő jelentése – ha a zsoltárokat fellapozzuk - a boldogság. 
Csakhogy a felicitas értelme elillan, közelebb van az örömhöz, örömteli pillanat.  
 

A boldogság igazi kifejezője beatitudo: belső béke! 

Az emberi élet harmóniája! 

 

A biológusok - akik az ember életépítő tevékenységét igazolják - azt mondják, hogy az állat 
életét az ösztönvilág tökéletesen meghatározza. Ki se tud belőle lépni. Az embernek csak 
ösztöncsonkjai vannak. Persze vannak ösztöneink, ezek beleszólnak az életépítésünkbe, de 
valójában az ember életépítése azt jelenti, hogy az ember az ösztönök ura. A gondolkodók 
ezzel még azt is ki akarják fejezni, hogy az ember élete hiteles, ura önmagának.  
 

A hiteles emberi élet ebben áll: azon túl, hogy boldog, ura önmagának!  
Mélyebben mondhatjuk, hogy az üdvösséggel rokon ennek az embernek az élete! 
Azt jelenti, hogy bizonyos értelemben az ember az égiekhez hasonlítja az életét! 

 

Boldog vagy, mert hittél 
Ahhoz, hogy az ember igazán boldog legyen, igazodnia kell az Istenhez. A hitben tartozzon 
össze az Istennel! Ez szövetségkötés is. Mária tudta miről van szó, amikor az Üdvözítővel 
kapcsolatosan hallja az isteni üzenetet. A válasza: Legyen nekem a Te igéd szerint! Föltesz 
egy kérdést: Hogyan történhet ez? Ez nem azt jelenti, hogy kételkedik Isten ajánlatában, 
hanem ez az egyetlen garancia számára, hogy isteni üzentről van szó! Elég! Megszületik a 
kapcsolat Isten és ember között az emberiség megváltása művének szolgálatára.  
 

Abban a szolgálatban, amire Mária igent mond, 
abban mélységesen bent van az a program, amit Isten vár Tőle! 

 

Amikor igent mondunk Istennek, akkor ebben az igenben bent kell legyen az ember egész 
élete! Az embernek az az élete, amely az isteni üdvösséget akarja megjeleníteni ebben a 
világban! Bár törékeny, gyarló, esendő, de a boldogság függvénye. Boldog vagy, mert hittél!  
 

Amikor vállalunk valamit Istennel kapcsolatban, 

akkor ez a boldogságunkat jelenti! 

E nélkül nagyon megkérdőjelezhető az ember boldogsága! 
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Tessék körülnézni a világunkban, amely világtól távol az Isten. Emberek távolítottál el az 
Istent és közben az emberek boldogtalanok, mert boldogulni akarnak és nem boldogok 
akarnak lenni. Minden emberi kapcsolatunkban igaz ez. Emberek csak szövetkeznek 
egymással. Nem elég! Ma egy házaspárnak van a házassági évfordulója, értük ajánljuk fel ezt 
a szentmisét. A házasságkötés nem szövetség csupán. 
 

A házasság a másik ember igenjére  
és igényére alapul. Biztosan hit kérdése! 

Alapja az, hogy hiszünk egymásban és hiszünk abban, 
hogy az összetartozásunkban kiteljesedik az életünk! 

 

Zakariás angyali üdvözlete 
A Szűzanya - ezekre az igazságokra és értékekre figyelve - advent IV. vasárnapjának központi 
személyisége. Lukács evangélista két angyali üdvözletet jelenít meg az evangéliumban. Az 
egyik angyali üdvözlet Zakariásnak szól, a papnak, Erzsébet férjének. Amikor hallja az 
üzenetet, akkor Zakariás kételkedik. Emberileg igaza van, öreg vagyok, feleségem is öreg. 
Megszégyenítő jelet kap, mert kételkedik. Megnémul és csak akkor nyílik újra az ajka, amikor 
a gyermek megszületik.  
 

Akkor fölfedi az igazságot, 
ami némaságának idején megvilágosodott benne, 

hogy Istennek semmi sem lehetetlen! 

 

Mária angyali üdvözlete 
Mária is hallja az üdvözletet. Kérdést ugyan föltesz: hogyan lehetséges ez, de: Legyen nekem 
a Te igéd szerint! Ebben az igenben kiteljesedik Mária élete! Erre az igenre Erzsébet 
nagynénjének a válasza:  

 

Boldog vagy, mert hitted,  

hogy beteljesedik mindaz, 

amit az Úr mondott neked! 

 

Életünk igazságai Mária és Erzsébet találkozásában 
Karácsonyra készülünk, Jézus születésének ünnepére, amely a mi újjászületésünknek is az 
ünnepe. Érdemes ezekre az összefüggésekre odafigyelni ebben a világban, amely Isten 
távolságáról beszél. Tudatosítsuk magunkban, hogy az Isten velünk van! Mi az emberi 
kapcsolatainkban születünk újjá. Ha emberi kapcsolatainkban a hit a meghatározó, akkor 
ezekben az igenekben valamiképpen ott van az Isten. Az ember mindig az Isten felé fordul, 
amikor ezeknek az emberi kapcsolatoknak a próbatételéről van szó! 
 

Életünk kapcsolatrendszerében  
figyeljünk Mária és Erzsébet találkozására. 
 

Életünk kapcsolatrendszerében az egyik nagy igazság: 
Mária, ahogy hallja az üzenetet, abban a pillanatban útra kel!  
Életünk kapcsolatrendszerében a második nagy igazság: 
Mária ott van és segít annak, akivel összetartozik! 
Életünk kapcsolatrendszerében a harmadik nagy igazság: 
Mária mindaddig ott van, amíg a másiknak arra szüksége van! 
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Milyen más lenne az életünk, 
ha ezek az értékek jobban meghatároznák a gondolatainkat, 

jobban jelen lennének az életünkben, amikor építkezünk! 

Amikor a boldogságot, 
életünk nagy ajándékát akarjuk elérni, 

akkor valamiképpen minden döntésünkben 

helyet kell adni a hitnek, ezáltal az Istennek! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Most megkülönböztetetten gondoljunk arra a házaspárra, akik házassági évfordulójukat 
ünneplik és a magunk életére, hiszen minden döntés, minden választás, vállalkozás is. Semmit 
nem tudunk előre! Ezért nem mindegy, hogy a vállalásainkban jelen van-e az Isten. Ebben az 

esetben sem egyszerű kihallani a problémákat, gondokat, amik szükségképpen jönnek, de 
Istenben és Istennel a boldogságunk záloga! Imádkozzunk! 
 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Holnap, december 24-én éjfélkor lesz éjféli szentmise, tehát hétfőn éjszaka. A mi korunk 
embere kényelmesebb, mint a korábbi korok embere volt, de ne hanyagoljuk el ezt az ősi 
ünneplést. December 25-én, karácsony ünnepén reggel 9 órakor lesz szentmise és 11 órakor. 
December 26-án, Szent István első vértanú ünnepén 9 órakor lesz szentmise és 11 órakor. 
December 27-én, csütörtökön este ½6 órakor Laurusz Atyáért mutatjuk be a szentmisét, ezen 

a napon halt meg. Péntek, december 28-a az aprószentek, a kis vértanúk ünnepe. December 
30-án Szent Család vasárnapja reggel 9 órakor lesz szentmise és 11 órakor. 
 

Szeretettel várom a Testvéreket! 

Bírjuk ki ezt a sok ünnepet! Biztos, hogy áldozatokat kíván tőlünk, 
de több a kegyelmi ajándéka, mint amennyi áldozatot hozunk ezért! 

 

+  Á L D Á S  + 

 


